DECEMBER 1973

MUSEUM

Permanent Display: Chinese Antiquities.

Museum Feature:

- (a) Ancient Bronzes from Hong Kong featuring eight bronze specimens of the Chou and Han periods excavated at various archaeological sites in Hong Kong.
- (b) Recent Acquisitions A boldly decorated Honan bottle covered with black glaze, Sung Dynasty, and a large green and blue Dragon Dish of K'ang Hsi period, Ch'ing Dynasty, will be on display from 7th December until the end of the month. These were acquired in the recent Sotheby auction held in Hong Kong.

ART GALLERY

Exhibition of Kwangtung Painting (until 2nd January, 1974)

A comprehensive survey of Kwangtung painting from early Ming Dynasty to the present century. 112 paintings by past Kwangtung masters, ranging from flower/bird/animal subjects to landscapes and figures.

Forthcoming exhibition: Woman - 2nd World Exhibition of Photography (11th - 27th January, 1974)

This exhibition from Germany will consist of over 100 black-and-white photographs on the subject of "woman" by contemporary photographers of various countries.

Recent Publication: Kwangtung Painting Exhibition Catalogue

This catalogue containing over 130 plates (24 in colour) will be available around 15th December at the Museum Counter. Sale Price: HK\$20 per copy.

<u>FILM PROGRAMME</u>: Experimental Films and Cartoons from Germany, 2nd Series Featuring three short films of musical background and special techniques:

- (a) Autoportrait colour cartoon, 16 minutes
- (b) The Purple Line colour cartoon, 15 minutes
- (c) Machine colour cartoon, 11 minutes

Time: Wednesday 12th December, 1973 at 3 p.m. Friday 28th December, 1973 at 6 p.m.

Place: Lecture Room North, 8th floor, High Block, City Hall

Free tickets obtainable from Museum Counter one hour before each show.



每月通訊

- 九七三年十二月

71

博物館

長期性陳列:中國古代器物

<u>專題陳列</u>: 芬神父藏品介紹——芬神父藏品包括各種出土文物,自本年七月起借藏本館,現展出此藏品—小部份。

新增藏品陳列:倫敦蘇富比公司最近在香港 主持中國古物拍賣,本館購得宋代河南黑 釉陶罐一件及淸康熙青綠釉龍紋大碟一只 ,特於本月七日起專橱展出供大衆觀賞。

美術館

廣東歷代名家繪畫 (直至七四年一月二日) 展出明初以至近代廣東名家畫跡共一百一十二件,包括山水、人物、花卉、鳥獸等 ,全面探討廣東繪畫藝術的發展。

展覽預告: 女性——第二屆世界攝影展覽(七四年一月十一日至二十七日) 此展覽自德運港,展出逾百幀世界各地攝 影家以"女性"爲題材的作品。 <u>新書出版:廣東歷代名家繪畫展覽目錄</u> 此目錄包括逾一百三十幀圖片(彩色廿四 幀),月中起在博物館款接處發售,每本 定價港幣二十元。

電影會: 德國實驗電影及卡畫,第二輯 本期介紹三套卡通短片,俱以音樂配音,無旁白,而技巧意念獨特者:

(甲)汽車式的生活――彩色・十六分鐘

□紫色綫──彩色,十五分鐘

闲機 械——彩色,十一分鐘

時間:十二月十二日

星期三 下午三時正

十二月廿八日 星期五 下午六時正

地 點:高座北演講室(電梯按8字)

免費入場券將於每場公映前一小時內在 博物館款接處派發。



敬 祝 聖 誕 新 年 快 樂

ON HER MAJESTY'S SERVICE

